

ဒုတိယအကြိမ်ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် (၁၃)ကြိမ်မြောက်ပုံမှန်အစည်းအဝေး ဒုတိယနေ့
(၁၁.၂.၂၀၁၉) ရက်နေ့တွင် ဖယ်ခုံမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)၊ ပြည်နယ်လွှတ်တော်
ကိုယ်စားလှယ်၊ ဒေါ်မေရီနျို တင်သွင်းသည့် အဆိုဆိုင်ရာဆောင်ရွက်ချက်များ

ဥက္ကဋ္ဌ။ အစီအစဉ် (၁၀) ဖြစ်ပါတယ်။ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ
ခင်ဗျား။ ဖယ်ခုံမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)မှ ဒေါ်မေရီနျိုက အဆိုတစ်ရပ်အား လွှတ်တော်
သို့ ပေးပို့လာပါတယ်။ အဆိုမှာ “နှစ်စဉ်ဘဏ္ဍာရေးနှစ်အတွင်း ပြည်ထောင်စု၊ ပြည်နယ်
ရန်ပုံငွေတို့ဖြင့် ဌာနအသီးသီးမှ ဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရာတွင် လုပ်ငန်းပြီးစီးမှု
အလိုက် အရစ်ကျငွေတောင်းခံသည့်အခါတိုင်း ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရမှ ဖွဲ့စည်းထားသော
လုပ်ငန်းအရည်အသွေးစစ်ဆေးရေးအဖွဲ့နှင့် လုပ်ငန်းပြီးစီးမှုစစ်ဆေးရေးအဖွဲ့တို့၏ ထောက်ခံချက်
အပြင် သက်ဆိုင်ရာဒေသခံ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၏ သဘောထားမှတ်ချက်ပါမှသာ
လက်ခံဆောင်ရွက်ပေးရန်အတွက် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအား တိုက်တွန်းကြောင်း” အဆိုဖြစ်ပါ
တယ်။ ယခု ဒေါ်မေရီနျိုက အဆိုကို တင်သွင်းဖို့ ဖြစ်ပါတယ်။

ဒေါ်မေရီနျို၊ ဖယ်ခုံမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)။ လေးစားအပ်ပါသော

ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ၊ ရှမ်းပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝင်များ၊
ရှမ်းပြည်နယ် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များနှင့် လေ့လာသူဧည့်သည်တော်များအားလုံး
မင်္ဂလာအပေါင်းနှင့်ပြည့်စုံကြပါစေလို့ ဦးစွာနှုတ်ခွန်းဆက်သအပ်ပါတယ်။ ကျွန်မကတော့
ဖယ်ခုံမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)မှ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဒေါ်မေရီနျို ဖြစ်ပါ
တယ်။

ကျွန်မအနေဖြင့် “နှစ်စဉ်ဘဏ္ဍာရေးနှစ်အတွင်း ပြည်ထောင်စု၊ ပြည်နယ်ရန်ပုံငွေတို့ ဖြင့်
ဌာနအသီးသီးမှ ဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရာတွင် လုပ်ငန်းပြီးစီးမှုအလိုက် အရစ်ကျ
ငွေတောင်းခံသည့်အခါတိုင်း ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရမှ ဖွဲ့စည်းထားသော လုပ်ငန်းအရည်အသွေး
စစ်ဆေးရေးအဖွဲ့နှင့် လုပ်ငန်းပြီးစီးမှုစစ်ဆေးရေးအဖွဲ့တို့၏ ထောက်ခံချက်အပြင် သက်ဆိုင်ရာ
ဒေသခံ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၏ သဘောထားမှတ်ချက်ပါမှသာ လက်ခံဆောင်ရွက်

ပေးရန်အတွက် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအား တိုက်တွန်းကြောင်း ” အဆို တင်သွင်းသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

အဆိုတင်သွင်းခြင်း၏ ရည်ရွယ်ချက်များမှာ ပြည်ထောင်စုပြည်နယ် ရန်ပုံငွေတို့ဖြင့် ဒေသအလိုက် ဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်ရာတွင် အရည်အသွေး ပိုမိုကောင်းမွန်စေ ခြင်း၊ ပြည်သူ့ဘဏ္ဍာအလေအလွင့်နည်းပါးစေခြင်း၊ အဂတိလိုက်စားမှုကို လျော့နည်းစေခြင်း၊ လွတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်၏ အဓိကတာဝန်(၃)ရပ်ထဲမှ တစ်ရပ်ဖြစ်သည့် အပြန်အလှန် ထိန်းကျောင်းခြင်းကို ပိုမိုထိရောက်စေခြင်း၊ အစိုးရနှင့်လွတ်တော်အကြား ပိုမိုပွင့်လင်းမြင်သာ မှုရှိစေရန်အတွက် ရည်ရွယ်တင်သွင်းခြင်းဖြစ်ပါတယ်ရှင်။

ဥက္ကဋ္ဌကြီးရှင်။ ဌာနအလိုက် ဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်ရာတွင် လုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်နေစဉ်ကာလအတွင်း ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့မှ ဖွဲ့စည်းထားသည့် ပြည်နယ်/ ခရိုင်/ မြို့နယ် တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းများ စိစစ်ရေးကော်မတီများကို ဖွဲ့စည်းထားပါတယ်။ လုပ်ငန်းပြီးစီးမှုအပေါ်မူတည်၍ လုပ်ငန်းများ၏ (၂၅%)ပြီးစီးပါက လုပ်ငန်းတန်ဖိုး၏ (၂၅%) အား ပထမအကြိမ်အဖြစ်သော် လည်းကောင်း၊ လုပ်ငန်း၏ (၅၀%)ပြီးစီးပါက လုပ်ငန်း တန်ဖိုး၏(၂၅%)အား ဒုတိယအကြိမ်ဖြစ်လည်းကောင်း၊ လုပ်ငန်း၏(၇၅%)ပြီးစီးပါက လုပ်ငန်း တန်ဖိုး၏ (၂၅%)အား တတိယအကြိမ်အဖြစ်လည်းကောင်း၊ လုပ်ငန်း၏ (၁၀၀%) ပြီးစီးပါက လုပ်ငန်းတန်ဖိုး၏ (၂၅%)အား စတုတ္ထအကြိမ်အဖြစ်လည်းကောင်း အသီးသီးပေးချေပါတယ်။ လုပ်ငန်းပြီးစီးမှုအလိုက် ငွေတောင်းခံသည့်အခါတိုင်း လုပ်ငန်းအရည်အသွေးစစ်ဆေးရေးအဖွဲ့ တို့၏ စစ်ဆေးမှုကို ခံယူပြီး အဆိုပါအဖွဲ့များ၏ ထောက်ခံ ချက်ရှိမှသာငွေထုတ်ယူခွင့်ရရှိပါ တယ်။ မြို့နယ်တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းစိစစ်ရေးကော်မတီ ဖွဲ့စည်းထားရာတွင် မြို့နယ် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနမှ မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးသည် ဥက္ကဋ္ဌဖြစ်ပါတယ်။ထို့ကြောင့် မြို့နယ်များတွင် လုပ်ငန်းလက်ခံရရှိသူသည် လုပ်ငန်းအရည်အသွေး သတ်မှတ်ချက်တွေကို အဓိကအလေးမထားကြဘဲ မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးနှင့်သာ ပြေလည်အောင်ပေါင်းကြသည် ကိုလည်း တွေ့ရှိရပါတယ်။

ဥက္ကဋ္ဌကြီးရှင်။ မြေပြင်အခြေအနေတွင် အမှန်တကယ်တွေ့ကြုံနေရသည့်လုပ်ငန်း တစ်ခုကို တင်ပြရမည်ဆိုပါက ၂၀၁၇-၂၀၁၈ခု၊ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်တွင် ဖယ်ခုံမြို့နယ်၊ ရီနွဲ့ကျေးရွာ အုပ်စုတွင် နယ်စပ်ဒေသနှင့်တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန ငွေလုံးငွေရင်း ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရ ခွင့်ပြုရန်ပုံငွေဖြင့် ဇေညီနောင်ကုမ္ပဏီမှ တာဝန်ယူဆောင်ရွက်လျက် ရှိသော လအိ-စိန်မော့ ကျေးရွာချင်းဆက်ကျောက်ချောလမ်း(၃)မိုင် ခင်းခြင်းလုပ်ငန်းတွင် သတ်မှတ်စံချိန်စံညွှန်း ပြည့်မီခြင်းမရှိသည့်အပြင် (၁၀-၅-၂၀၁၈) ရက်နေ့အထိ လုပ်ငန်း ပြီးစီးမှုမရှိဘဲ လုပ်ငန်းဆက်လက်ဆောင်ရွက်နေသည်ကို တွေ့ရှိရပါတယ်။ လုပ်ငန်းအပ်နှံ သဘောတူစာချုပ်မှာပါရှိသည့်အချက်အလက်များတွင် (၃၀-၃-၂၀၁၈) ရက်နေ့ လုပ်ငန်းအပြီး အစီးဆောင်ရွက်ရမည် ဖြစ်ပါတယ်။ ထို့ကြောင့် ဒုတိယအကြိမ် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ဒသမပုံမှန်အစည်းအဝေး(၃၁-၅-၂၀၁၈)ရက်နေ့တွင်အဆိုပါလုပ်ငန်းနှင့်ပတ်သက်၍ ကြယ်ပွင့် ပြမေးခွန်းမေးမြန်းခဲ့ရာ လုံခြုံရေးနှင့်နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီး၊ ဗိုလ်မှူးကြီး နိုင်ဝင်းအောင်မှ ပြန်လည်ဖြေကြားရာတွင် သက်ဆိုင်ရာ တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းစိစစ်ရေးကော်မတီအဖွဲ့၏ လုပ်ငန်းပြီးစီးမှုတင်ပြချက်ဖြင့် (၂၉-၃-၂၀၁၈)ရက်နေ့တွင် စတုတ္ထအကြိမ်ပြီးစီးမှု (၁၀၀%) ကို သက်ဆိုင်ရာ တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းစိစစ်ရေးကော်မတီ၏ ထောက်ခံတင်ပြစာဖြင့် ထုတ်ပေးခဲ့ကြောင်း ပြန်လည်ဖြေကြားခဲ့ပါတယ်။ အဆိုပါ လအိ- စိန်မော့ကျောက်ချောလမ်း သည် ၂၀၁၇-၂၀၁၈ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်တွင် အပြီးလုပ်ဆောင်ရမည်ဖြစ်သော်လည်း ယခုအချိန် အထိ ပြန်လည်ပြုပြင်၍ မပြီးသေးပါ။ အလားတူ အဆင့်လိုက်လုပ်ငန်းအရည်အသွေးပြည့်မီ ခြင်းမရှိဘဲ အရစ်ကျငွေထုတ်သွားသည့် လုပ်ငန်းအများအပြားရှိသည်ကိုလည်း တွေ့ရှိရပါ တယ်။

ဥက္ကဋ္ဌကြီးရှင်။ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များသည် ဒေသခံပြည်သူလူထုများကို ကိုယ်စားပြုရသလို အပြန်အလှန်ထိန်းကျောင်းရသည့် တာဝန်လည်းရှိပါတယ်။ ဤအဆိုကို တင်သွင်းခြင်းမှာ အုပ်ချုပ်ရေးမဏ္ဍိုင်ကို ဝင်ရောက်စွက်ဖက်ခြင်းမဟုတ်ဘဲ အပြန်အလှန် ထိန်းကျောင်းခြင်းကို ပိုမိုထိရောက်စေသောကြောင့် “နှစ်စဉ်ဘဏ္ဍာရေးနှစ်အတွင်း ပြည်ထောင်စု၊ ပြည်နယ် ရန်ပုံငွေတို့ဖြင့် ဌာနအသီးသီးမှ ဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရာတွင် လုပ်ငန်း

ပြီးစီးမှုအလိုက် အရစ်ကျငွေတောင်းခံသည့်အခါတိုင်း ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရမှ ဖွဲ့စည်းထား သော လုပ်ငန်းအရည်အသွေးစစ်ဆေးရေးအဖွဲ့နှင့် လုပ်ငန်းပြီးစီးမှုစစ်ဆေးရေးအဖွဲ့တို့၏ ထောက်ခံချက် အပြင် သက်ဆိုင်ရာဒေသခံ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၏ သဘောထား မှတ်ချက်ပါမှသာ လက်ခံဆောင်ရွက်ပေးရန်အတွက် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအား တိုက်တွန်းကြောင်း” အဆိုကို ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်သို့ တင်သွင်းအပ်ပါတယ်ရှင်။ အားလုံးကို ကျေးဇူးတင်ပါတယ်ရှင်။

ဥက္ကဋ္ဌ။ အဆိုကိုထောက်ခံမည့်ကိုယ်စားလှယ် တင်ပြဖို့ဖြစ်ပါတယ်။

ဒေါ်နန်းခင်ထားရီ၊ သိန္နီမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)။ ဒုတိယအကြိမ် ရှမ်းပြည်နယ် လွှတ်တော် (၁၃)ကြိမ်မြောက်ပုံမှန်အစည်းအဝေး (ဒုတိယနေ့)သို့ တက်ရောက်လာကြသော လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌနှင့် ဝန်ကြီးချုပ်၊ အစိုးရအဖွဲ့ဝင်ဝန်ကြီးများ၊ ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များနှင့် ဧည့်သည်တော်များအားလုံး မင်္ဂလာပါလို့ နှုတ်ခွန်းဆက်သအပ်ပါတယ် ရှင်။ ကျွန်မကတော့ သိန္နီမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)မှ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဒေါ်နန်းခင်ထားရီဖြစ်ပါတယ်ရှင်။

ဖယ်ခုံမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)မှ ဒေါ်မေရီနျို၏အဆိုကို ထောက်ခံဆွေးနွေးသွား မှာဖြစ်ပါတယ်။ ဘာဖြစ်လို့ ဤအဆိုကို ထောက်ခံရသလဲဆိုရင် မြို့နယ်တိုင်းမှာ ဖွံ့ဖြိုးရေး လုပ်ငန်းတွေလုပ်တဲ့အခါ လုပ်ငန်းပြီးစီးတဲ့နောက်ပိုင်းမှာ ပြဿနာတစ်စုံတစ်ရာပေါ်ပေါက် လာလို့ရှိရင် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်တွေကသာ တာဝန်ယူပြီးတော့မှ ဖြေရှင်းရတာအားလုံး အသိပဲဖြစ်ပါတယ်။ ဥပမာအနေနဲ့ ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေးနှင့် အမျိုးသမီး၊ ကလေးဆိုင်ရာ မြှင့်တင်မှုကော်မတီအတွက် မိုင်းကိုင်မြို့သို့ကွင်းဆင်းရာတွင် ကုမ္ပဏီကနေ ပစ္စည်းဖိုးမရှင်း ပေးတာတွေ၊ အဆောက်အဦတွေ ပြီးစီးမှုမရှိတာတွေ စစ်ဆေးတွေ့ရှိခဲ့ရပါတယ်။ သိန္နီမြို့နယ် မှာလည်း အဲ့လိုပါပဲရှင်။ လုပ်ငန်းသာပြီးစီးသွားတယ်။ ဒေသခံပြည်သူတွေက လုပ်အားခ မရ တာ၊ ပစ္စည်းဖိုးမရတာတွေ ရှိတဲ့အတွက်ကြောင့် လွှတ်တော်ထဲမှာ ကြယ်ပွင့်ပြမေးခွန်းမေးမှ သာ ကုမ္ပဏီကပေးစရာရှိတဲ့ အခကြေးငွေတွေကို ပြန်လည်ပေးအပ်ခဲ့တဲ့ သာဓကများရှိပါ တယ်။ သို့ဖြစ်ပါ၍ ဖယ်ခုံမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)မှ ဒေါ်မေရီနျို၏ “နှစ်စဉ်ဘဏ္ဍာရေးနှစ် အတွင်း ပြည်ထောင်စု၊ ပြည်နယ်ရန်ပုံငွေတို့ဖြင့် ဌာနအသီးသီးမှ ဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများ

ဆောင်ရွက်ရာတွင် လုပ်ငန်းပြီးစီးမှုအလိုက် အရစ်ကျငွေတောင်းခံသည့်အခါတိုင်း ရှမ်းပြည်နယ် အစိုးရမှ ဖွဲ့စည်းထားသော လုပ်ငန်းအရည်အသွေးစစ်ဆေးရေးအဖွဲ့နှင့် လုပ်ငန်းပြီးစီးမှု စစ်ဆေးရေးအဖွဲ့တို့၏ ထောက်ခံချက်အပြင် သက်ဆိုင်ရာဒေသခံ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် များ၏ သဘောထားမှတ်ချက်ပါမှသာ လက်ခံဆောင်ရွက်ပေးရန်အတွက် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရ အား တိုက်တွန်းကြောင်း” အဆိုကို လေးလေးနက်နက် ထောက်ခံအပ်ပါတယ်ရှင်။ အားလုံးကို ကျေးဇူးတင်ပါတယ်။

အဆိုကို ပြည်နယ်လွှတ်တော်က လက်ခံဆွေးနွေးရန် မသင့်ကြောင်း ဆုံးဖြတ်ပါက ယင်းအဆိုကို လက်ခံဆွေးနွေးရန် မသင့်ကြောင်း ဥက္ကဋ္ဌက ကြေညာခြင်း (သို့မဟုတ်) အဆိုကို လက်ခံဆွေးနွေးရန်ဆုံးဖြတ်ပါက ဆွေးနွေးလိုသည့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များရှိလျှင် အမည်စာရင်းတင်သွင်းနိုင်ကြောင်း ဥက္ကဋ္ဌက ကြေညာခြင်း။

ဥက္ကဋ္ဌ။ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များခင်ဗျား။ ဒေါ်မေရီနို့ တင်သွင်းသော အဆိုကို လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်(၁)ဦးက ထောက်ခံသွားပါတယ်။ အဆိုကို လက်ခံ ဆွေးနွေးရန် သင့်/ မသင့် လွှတ်တော်၏ ဆန္ဒရယူပါမယ်။ ၎င်းအဆိုကို လက်ခံဆွေးနွေးရန် လွှတ်တော်က သဘောတူပါသလားခင်ဗျား။

(သုံးကြိမ်တိုင်တိုင်မေးပါသည်။

လွှတ်တော်ကသဘောတူပါသည်)

အဆိုကို လက်ခံဆွေးနွေးရန် သဘောမတူသည့် ကိုယ်စားလှယ်ရှိပါသလားခင်ဗျား။ အဆိုကို လက်ခံဆွေးနွေးရန် သဘောမတူတဲ့ ကိုယ်စားလှယ်မရှိတဲ့အတွက် ဒေါ်မေရီနို့ရဲ့ အဆိုကို လက်ခံဆွေးနွေးရန် လွှတ်တော်က သဘောတူကြောင်း ကြေညာပါတယ်။

ဖယ်ခုံမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)မှ ဒေါ်မေရီနို့က တင်သွင်းတဲ့ အဆိုကို ၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၁၃ ရက် (ဗုဒ္ဓဟူးနေ့)မှာ ဆွေးနွေးမှာဖြစ်ပါတယ်။ ဆွေးနွေးမယ့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များအနေနဲ့ အစည်းအဝေးရပ်နားတဲ့အခါ ဒီကနေ့ ညနေ (၅)နာရီ နောက်ဆုံးထားပြီး ပြည်နယ်လွှတ်တော်ရုံး၊ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်ထံ အမည်စာရင်း ပေးသွင်းဖို့ ဖြစ်ပါတယ်။

ဒုတိယအကြိမ်ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် (၁၃)ကြိမ်မြောက်ပုံမှန်အစည်းအဝေး တတိယနေ့ (၁၃.၂.၂၀၁၉)ရက်နေ့တွင် အဆိုကို ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များက ဆွေးနွေးခြင်း

ဥက္ကဋ္ဌ။ အစီအစဉ်(၉)ဖြစ်ပါတယ်။ဒေါ်မေရီနျို၊ ဖယ်ခုံမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ် အမှတ် (၁)၏ “နှစ်စဉ်ဘဏ္ဍာရေးနှစ်အတွင်း ပြည်ထောင်စု၊ ပြည်နယ်ဘဏ္ဍာရန်ပုံငွေတို့ဖြင့် ဌာနအသီးသီးမှ ဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်ရာတွင် လုပ်ငန်းပြီးစီးမှုအလိုက် အရစ်ကျ ငွေတောင်းခံသည့်အခါတိုင်း ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရမှ ဖွဲ့စည်းထားသော လုပ်ငန်းအရည်အသွေး စစ်ဆေးရေးအဖွဲ့နှင့် လုပ်ငန်းပြီးစီးမှုစစ်ဆေးရေးအဖွဲ့တို့၏ထောက်ခံချက်အပြင်သက်ဆိုင်ရာ ဒေသခံလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၏ သဘောထားမှတ်ချက်ပါမှသာ လက်ခံဆောင်ရွက် ပေးရန်အတွက် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအား တိုက်တွန်းကြောင်း” အဆိုနှင့်စပ်လျဉ်း၍ လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်(၅)ဦးက ဆွေးနွေးဖို့ စာရင်းပေးထားပါတယ်။ ပထမဦးစွာ မိုင်းရှူးမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)မှ ဦးစိုင်းလင်းမြတ်က အဆိုကို ဆွေးနွေးဖို့ ဖြစ်ပါတယ်။

ဦးစိုင်းလင်းမြတ်၊ မိုင်းရှူးမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)။ လေးစားအပ်ပါသော လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့်တကွ ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် အစိုးရအဖွဲ့ဝင်ဝန်ကြီးများ၊ လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များနှင့် လာရောက်လေ့လာကြသူ လေ့လာသူများအားလုံး မင်္ဂလာပါ။ ကျွန်တော် ကတော့ မိုင်းရှူးမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)မှ ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးစိုင်းလင်းမြတ် ဖြစ်ပါတယ်။

လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးခင်ဗျား။ လက်ရှိမိမိမဲဆန္ဒနယ်တွင် အဖြစ်အပျက်များနှင့် အနည်းငယ်နှိုင်းယှဉ်တင်ပြရမည်ဆိုရင် ပြည်ထောင်စု/ ပြည်နယ်ရန်ပုံငွေအပြင် ဖွံ့ဖြိုးရေး ရန်ပုံငွေ သိန်း(၁၀၀၀)နှင့် ဆောင်ရွက်သည့်လုပ်ငန်းများနှင့် ပတ်သက်ပြီး လုပ်ငန်းများ မစတင်မီ တင်ဒါဆွဲစဉ်ကာလမှာပဲ ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးပြီးစီးကြောင်း ထောက်ခံစာအတွက် ထောက်ခံလက်မှတ်ရယူကြပါတယ်။ အဲ့ဒီနောက် လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်စဉ်နှင့် လုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်ပြီးစီးချိန်အထိ ဘာမှမသိရှိရဘဲလွှဲပြောင်းပြီးမှသာလျှင် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် များကို ခေါ်ယူကွင်းဆင်းစစ်ဆေးခြင်း ပြုလုပ်ပါတယ်။ အဲ့ဒီအခါမှာ လုပ်ငန်းနဲ့ပတ်သက်ပြီး

ကန့်သတ်

အရည်အသွေး မပြည့်မီတာတွေ၊ စံချိန်စံနှုန်း မပြည့်တာတွေ၊ သတ်မှတ်ထားတဲ့ (Estimate) အတိုင်း ဆောင်ရွက်ထားခြင်းမရှိတာတွေကို မြင်တွေ့ရပါတယ်။

လေးစားအပ်ပါသော လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးခင်ဗျား။ ဥပမာအနေဖြင့် တင်ပြရမည် ဆိုပါက မိမိမဲဆန္ဒနယ်က ကျန်းမာရေးဌာနခွဲအဆောက်အဦတစ်ခုသည် နိုင်ငံတော်ဘဏ္ဍာငွေ သိန်းပေါင်း(၆၃၀)နှင့် ကျခံတည်ဆောက်ခဲ့ကြောင်း သိရှိရပါတယ်။ ဆောက်လုပ်ပြီးစီးပြီး မည်သည့်အချိန်တွင် လုပ်ငန်းအပ်နှံသည်ကို ပြည်သူ့လူထုမှမသိကြသည့်အတွက် ပြည်ထောင်စု အဆင့်ထိ တင်ပြမေးမြန်းခဲ့ရာမှ ဘယ်နေ့၊ ဘယ်ရက်က ဘယ်လိုအပ်နှံပြီးဖြစ်ကြောင်း ပြန်လည် ဖြေကြားစာရောက်လာပါတယ်။ ဆေးပေးခန်းကို သွားရောက်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးရာ တွင် အရည်အသွေးမပြည့်ခြင်း၊ တံခါးများဖွင့်ပိတ်မရခြင်း၊ (SLAB) လောင်းထားသည်မှာ အလွန်ပါးလှခြင်း၊ ရေအိမ်မှဆားဗစ်ကျင်းသို့ သွယ်တန်းထားသော ကွန်ကျူးပိုက်များ ရေပြင်ညီ ထက် ပိုမြင့်နေသဖြင့် ရေမဆင်းခြင်းစသည့် ပြီးပြီးရော ဖြစ်သလိုလုပ်သွားခဲ့သည့် အရည် အသွေး မပြည့်မှုများစွာကို တွေ့ရှိခဲ့ရပါတယ်။

ဒါ့အပြင်အဲ့ဒီဆေးပေးခန်းကို တာဝန်ယူတည်ဆောက်ခဲ့သည့် ကုမ္ပဏီမှလည်း ဆေးပေး ခန်းတည်ဆောက်ရန်အတွက် လိုအပ်သော သဲ၊ ချိပင်ကျောက်များ အပါအဝင် စက်ကိရိယာ များအတွက် အသုံးပြုသော ဓာတ်ဆီ၊ ဒီဇယ်များကအစ အခြားတိုလီမုတ်စပစ္စည်းများအဆုံး ကို ထုတ်လုပ်ရောင်းချသူ ဒေသခံပြည်သူများထံမှ အကြွေးစနစ်ဖြင့် ဝယ်ယူတည်ဆောက်ခဲ့ပါ တယ်။ ယခုအချိန်ထိ ကုမ္ပဏီမှ ပေးချေရန် အကြွေးသိန်း(၃၀)ကျော် ကျန်ရှိနေသေးကြောင်း နှင့် ကုမ္ပဏီတာဝန်ခံမှ အဆင်ပြေပါက လာပေးမည်ဟုဆိုကာ ဆက်သွယ်ရန် ဖုန်းနံပါတ် တစ်လုံးပေးခဲ့ပြီး ထွက်သွားခဲ့ရာ ယခုအချိန်ထိ သတင်းအစအနမရ ဖြစ်နေပါကြောင်း ပြည်သူ များမှတိုင်တန်းလာမှ သိရှိရပါတယ်။

ပညာရေးအဆောက်အဦတစ်ခုအနေဖြင့် အ.ထ.က ကျောင်းဆောင်တစ်ဆောင်ဟာ ၂၀၁၇ ခုနှစ်က တည်ဆောက်ပြီးစီးခဲ့ပြီး သက်တမ်း(၂)နှစ်ကာလအတွင်းမှာ ပြတင်းတံခါး ကျည်းခွေများသည် မည်သည့်သစ်သားဖြင့်ပြုလုပ်ထားသည်မသိ၊ လက်သည်းဖြင့် ဖဲ့ထုတ်ရင် တောင် အမှုန့်ဖြစ်သွားတဲ့အခြေအနေဖြစ်နေသည်ကို တွေ့ရပါတယ်။ အဲ့ဒါ့အပြင် မှန်ချပ်များ

ပါးလျခြင်း၊ အဆောက်အဦတည်ဆောက်ရာတွင် သဲနှုန်းများပြီး ဘိလပ်မြေနည်းခြင်း စသည့် စံချိန်စံညွှန်းပြည့်မီအောင် မပြုလုပ်ခဲ့သည့်အတွက် အဆောက်အဦဟာ အချိန်ကာလတစ်ခု မတိုင်မီ အက်ကွဲပျက်စီးနေခြင်းများကို တွေ့ရှိရပါတယ်။ ယခုအချိန်တွင် ကျောင်းအုပ်ဆရာမ ကြီးမှ ရနိုင်သမျှနည်းလမ်းများဖြင့် ရန်ပုံငွေရှာကြံပြီး ကျည်းခွေဘောင်များ အသစ်လဲလှယ် တပ်ဆင်ခြင်း၊ အက်ကွဲကြောင်းများ ပြန်လည်ဖာထေးခြင်းများ လုပ်ဆောင်နေရပါတယ်။

နောက်တစ်ခု ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေး(CSR) ရန်ပုံငွေဖြင့် တည်ဆောက်သွယ်တန်းခဲ့သော လျှပ်စစ်မီးသည် ကျပ်သိန်း(၅၀၀၀)ကုန်ကျပြီး ဌာနမှတာဝန်ယူဆောက်လုပ်တယ်လို့ပဲ သိရ ပါတယ်။ စတင်သွယ်တန်းစဉ်မှစဖြစ်ခဲ့သည့် ပြဿနာများသည် ယခုအချိန်ထိ ပြီးစီးနိုင်ခြင်း မရှိသေးပါဘူး။ ဝန်နှင့်အားမမျှသော (Transformer) များကြောင့် မီးရသော်ငြားလည်း မီးအား မနိုင်သည့်အတွက် လျှပ်စစ်မီးနှင့်ပတ်သက်ပါက ပြည်သူများ၏ နေ့စဉ်ဘဝပြဿနာများနှင့် တွေ့ကြုံနေရဆဲဖြစ်ပါတယ်။ သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာနမှ ပွင့်လင်းမြင်သာစွာ လာရောက် ရှင်းပြပေးရန် ပြည်သူများမှ တောင်းဆိုထားပါတယ်။

လွတ်တော် ကျပ်သိန်း(၁၀၀၀)နှင့် လုပ်ဆောင်ရတဲ့ လုပ်ငန်းတွေမှာလည်း လွတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်တွေက လုပ်ငန်းကို စိစစ်ရွေးချယ်ပေးရတဲ့ အခန်းကဏ္ဍမှာပဲ ပါဝင်ရပြီး သက်ဆိုင်ရာအုပ်ချုပ်ရေးမှူးနှင့် ကုမ္ပဏီတို့လက်ဝါးရိုက် လုပ်ဆောင်သွားမှုကြောင့် အရည် အသွေးမပြည့်မီသော လုပ်ငန်းများဖြစ်ခဲ့ပါတယ်။ မနှစ်က ဖွံ့ဖြိုးရေးရန်ပုံငွေထဲမှ ကျပ်သိန်း (၅၀)နဲ့ ချပေးခဲ့တဲ့ ရေကာတာအသေးစားတစ်ခုဟာ တစ်နှစ်ပင်မပြည့်မီကာလမှာပဲ ပြိုကျ ပျက်စီးခဲ့ပါတယ်။ အခု ကျွန်တော်တင်ပြသွားတာတွေဟာ ပကတိမြေပြင်က အဖြစ်အပျက် အမှန်တွေဖြစ်ပြီး အခြားမဲဆန္ဒနယ်နဲ့ အလားတူပြဿနာများ ဖြစ်ပေါ်လျက်ရှိတာကိုလည်း ကြားသိရပါတယ်။ ဒါတွေကို အစိုးရအနေဖြင့် ထိထိရောက်ရောက် အရေးယူ ကိုင်တွယ် ဖြေရှင်းခြင်း မရှိသေးတာကို တွေ့ရပါတယ်။ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရမှ ဖွဲ့စည်းထားသော လုပ်ငန်းအရည်အသွေး စစ်ဆေးရေးဆိုတဲ့ အဖွဲ့နဲ့ လုပ်ငန်းပြီးစီးမှု စစ်ဆေးရေးအဖွဲ့တွေဟာ (Quality Control)ကို ဘယ်လိုစံနှုန်းတွေနဲ့ စစ်ဆေးတာလဲ ဆိုတာတော့မသိရှိရပါဘူး။

နိဂုံးချုပ်အနေဖြင့် တင်ပြရရင် အဆိုရှင်တင်သွင်းပြောကြားသွားသလိုပဲ မိမိတို့အနေ ဖြင့် အုပ်ချုပ်ရေးပိုင်းကို ဝင်ရောက်စွက်ဖက်ခြင်းမဟုတ်ဘဲ နိုင်ငံ၏ဘဏ္ဍာငွေ အလဟဿ မဖြစ်စေရေး၊ ထိရောက်ပြီးအရည်အသွေးပြည့်ဝသော လုပ်ငန်းများ ဖြစ်ပေါ်လာစေရေး၊ ပြည်သူအတွက် အမှန်တကယ်အကျိုးရှိသော အောင်မြင်ဖြစ်ထွန်းသော လုပ်ငန်းများဆောင်ရွက် နိုင်စေရေးတို့ကို ရှေးရှုလျက် အပြန်အလှန်ထိန်းကျောင်းခြင်း သဘောကိုဆောင်သော ကိစ္စရပ် ဖြစ်သည့်အတွက် အဆိုရှင်တင်သွင်းသော “ နှစ်စဉ်ဘဏ္ဍာရေးနှစ်အတွင်း ပြည်ထောင်စု၊ ပြည်နယ်ဘဏ္ဍာရန်ပုံငွေတို့ဖြင့် ဌာနအသီးသီးမှ ဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရာတွင် လုပ်ငန်းပြီးစီးမှုအလိုက် အရစ်ကျငွေတောင်းခံသည့်အခါတိုင်း ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရမှ ဖွဲ့စည်း ထားသော လုပ်ငန်းအရည်အသွေးစစ်ဆေးရေးအဖွဲ့နှင့် လုပ်ငန်းပြီးစီးမှု စစ်ဆေးရေးအဖွဲ့တို့၏ ထောက်ခံချက်အပြင် သက်ဆိုင်ရာ ဒေသခံလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၏ သဘောထား မှတ်ချက်ပါမှသာ လက်ခံဆောင်ရွက်ပေးရန်အတွက် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအား တိုက်တွန်း ကြောင်း” အဆိုကိုလေးလေးနက်နက်ထောက်ခံပါကြောင်း တင်ပြရင်းနိဂုံး ချုပ်အပ်ပါတယ်။ အားလုံးကို ကျေးဇူးတင်ပါတယ်။

ဥက္ကဋ္ဌ။ ဆက်လက်ပြီး နမ့်ဆန်မြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ဦးအောင်ထွန်းက အဆိုကို ဆွေးနွေးဖို့ ဖြစ်ပါတယ်။

ဦးအောင်ထွန်း၊ နမ့်ဆန်မြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)။ လေးစားအပ်ပါသော လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးခင်ဗျား။ ကျွန်တော်ကတော့ ပလောင်ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ၊ နမ့်ဆန်မြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)က ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးအောင်ထွန်း ဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်တော့်အနေဖြင့် ဖယ်ခုံမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)က ဒေါ်မေရီနျို့၏ အဆိုကို ထောက်ခံဆွေးနွေးသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

လေးစားအပ်ပါသော လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးခင်ဗျား။ ၎င်းအဆိုနှင့်ခပ်ဆင်ဆင်မေးခွန်း တစ်ခု ပုံမှန်အစည်းအဝေးမှာ ကျွန်တော်ကြယ်ပွင့်ပြမေးခွန်း မေးမြန်းခဲ့ဖူးပါတယ်။ အဲ့ဒီတုန်း က လုံခြုံရေးနှင့် နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဖြစ်တဲ့ ဗိုလ်မှူးကြီးနိုင်ဝင်းအောင်က ပြည်ထောင်စု ညွှန်ကြားစာမှာ ကုမ္ပဏီများငွေထုတ်တဲ့အခါ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၏ လက်မှတ်

မလိုဘူး။ Q.Cအဖွဲ့၏ ထောက်ခံချက်နဲ့ပဲ ငွေထုတ်နိုင်တယ်လို့ ဖြေကြားဖူးပါတယ်။ အလားတူ (၁၁.၂.၂၀၁၉)ရက်နေ့ (၁၃)ကြိမ်မြောက်ပုံမှန်အစည်းအဝေး (ဒုတိယနေ့)တွင်လည်း ကျွန်တော် က ကြယ်ပွင့်ပြမေးခွန်းတစ်ခုဖြစ်တဲ့ ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရာတွင် သက်ဆိုင်ရာလွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များ၏ ထောက်ခံချက်ရယူခြင်းမရှိသည့်အခါ တင်ဒါ အောင်မြင်သည့် ကုမ္ပဏီများအား အစိုးရအဖွဲ့မှ မည်သို့ဆောင်ရွက်မည်နည်းဟူသော မေးခွန်း ကို မေးမြန်းခဲ့ရာ လုံခြုံရေးနှင့် နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးက ပြည်ထောင်စုနယ်စပ်ဒေသနှင့် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန ဘတ်ဂျက်ဖြင့် ဆောင်ရွက်သည့် လုပ်ငန်း များမှာ ပြည်ထောင်စုအစိုးရနှင့်သက်ဆိုင်သဖြင့် ပြည်ထောင်စုအစိုးရ၏ အစီအစဉ် ဖြစ်ကြောင်း ဖြေကြားခဲ့ပါတယ်။ အစိုးရဘတ်ဂျက်ဖြစ်စေ၊ ပြည်ထောင်စုအစိုးရဘတ်ဂျက် ဖြစ်စေ၊ ပြည်နယ်ဘတ်ဂျက်ဖြစ်စေ ဆောင်ရွက်ရာတွင် အလေအလွင့်အနည်းပါးဆုံးဖြစ်ရန်၊ စံချိန် စံနှုန်း ပြည့်မီရန်၊ ပြဿနာမဖြစ်ပွားစေရန် မိမိတို့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များမှ ကြိုတင် စိစစ်သင့်သည်ဟု ယူဆပါတယ်။

ပြည်နယ်အစိုးရကဖွဲ့စည်းပေးတဲ့ အရည်အသွေးစစ်ဆေးရေးအဖွဲ့ Q.C ဆိုတာ အားလုံး ဌာနဆိုင်ရာဝန်ထမ်းတွေပဲ ဖြစ်ပါတယ်။ သူတို့မှာ ဌာနဆိုင်ရာလုပ်ငန်းများလည်းရှိတော့ မအားမလပ်တာများပါတယ်။ ပြီးတော့ ကျွန်တော်တို့မြို့နယ်ဟာ (Conflict Area) နယ်မြေ ဖြစ်တဲ့အတွက် ဌာနဆိုင်ရာဝန်ထမ်းများဟာ အထက်အမိန့်မရရင် ကျေးရွာတွေဆင်းလို့ မရပါဘူး။ ကွင်းဆင်းနိုင်တဲ့အတွက် ကုမ္ပဏီများ၏လုပ်ငန်းများ၊ အမှန်တကယ် ပြီး/ မပြီးကို မသိနိုင်ပါဘူး။

ငွေထုတ်တဲ့အစီအစဉ်အရ လုပ်ငန်း၂၅% ပြီးတိုင်း ကျသင့်ငွေ ၂၅% ကို ထုတ်ရမယ်ဆို တော့၊ တချို့လုပ်ငန်းတွေဟာ လုံးဝမပြီးသေးဘဲ ငွေတော့ ၁၀၀% ထုတ်ပြီးသွားပြီလို့ သိရပါတယ်။

နောက်မှ အရည်အသွေးမပြည့်မီခြင်း၊ လူထုတွေမကျေနပ်ခြင်းများကြောင့် ကွင်းဆင်း ရာတွင် လုပ်ငန်းအမှန်တကယ် မပြီးသေးကြောင်းတွေ့ရှိရပါတယ်။ အလားတူဖြစ်ရပ်မျိုး အခြားမြို့နယ်များတွင်လည်း ဖြစ်ပေါ်လျက်ရှိကြောင်းကို တွေ့ရှိရပါတယ်။

မိမိတို့မြို့နယ်တွင် ဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည့် သာဓကတစ်ခုကို တင်ပြရလျှင် ၂၀၁၇- ၂၀၁၈ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်၊ နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာနဘတ်ဂျက်ဖြင့် ဟဲခမ်း-အုန်းစွပ်-ကွမ်ဟယ် လမ်းပိုင်း (၁)မိုင် (၅)ဖာလုံကို ကျောက်ချောလမ်းပြုလုပ်ရန် ငွေကျပ်(၁၂၂.၅)သန်းဖြင့် နမ့်ဆန်မြို့ အခြေစိုက် မျိုးမြန်မာပြည်ကုမ္ပဏီမှ တာဝန်ယူဆောင်ရွက်ရာတွင် လုပ်ငန်းပြီးမြောက်မှု မရှိခြင်း၊ စံချိန်စံညွှန်းမပြည့်မီခြင်းကြောင့် ဒေသခံရဟန်းသံဃာတော်များ၊ ပြည်သူလူထုများမှ ဝိုင်းဝန်းတင်ပြခဲ့ပါတယ်။

၎င်းကိစ္စများကို (၂၉.၆.၂၀၁၈)ရက်နေ့တွင် ကျွန်တော်နှင့်အတူ Third Party အဖွဲ့တို့ လိုက်လံစစ်ဆေးရာတွင် စံချိန်စံညွှန်းမပြည့်မီဘဲ အမှန်တကယ် ပျက်စီးနေကြောင်း တွေ့ရှိရပါတယ်။ Q.C အဖွဲ့ကို မေးမြန်းကြည့်ရာတွင် ၁၀၀% ပြီးစီးလို့ ငွေလည်း ၁၀၀% ထုတ်ပြီး သွားပြီလို့ သိရပါတယ်။ ငွေထုတ်ရန်အတွက် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန၊ လမ်းဦးစီး၊ နုတလမှလည်း လက်မှတ်ထိုးပြီးဖြစ်ပါတယ်။ ဒီကိစ္စကို ကျွန်တော်ပြည်နယ်အစိုးရထံ စာဖြင့် တင်ပြထားပြီး ဖြစ်ပါတယ်။

ဥက္ကဋ္ဌကြီးခင်ဗျား။ ကျွန်တော့်ကို Power Point အနည်းငယ်အသုံးပြုခွင့်ပြုပါ ခင်ဗျား။ ဒါကိုကြည့်ခြင်းအားဖြင့် ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့မှ ဖွဲ့စည်းပေးထားသော Quality Control အဖွဲ့သည် အလုပ်မဖြစ်သည်ကို မျက်မြင်ပဲဖြစ်ပါတယ်။

ဒီလိုဖြစ်တဲ့အတွက် နိုင်ငံတော်ဘတ်ဂျက်လည်း အလဟဿဖြစ်ပါတယ်။ လူထုလည်း အမှန်တကယ်မခံစားရပါဘူး။ ဇီးသီးသည်ဗန်းမောက်တယ်ဆိုတာ ဒါကိုပြောတာပါ။ ဒါကို ကြည့်ခြင်းအားဖြင့် နေရာတိုင်းတွင် စာအုပ်ကြီးအတိုင်း လုပ်လို့မရဘူးဆိုတာ ထင်ရှားပါတယ်။ အမှန်တကယ် မြေပြင်အနေအထားနဲ့ စာအုပ်ထဲကပါသည့်အတိုင်း တလွဲစီဖြစ်နေ တယ်ဆိုတာ ထင်ရှားပါတယ်။

ဥက္ကဋ္ဌကြီးခင်ဗျား။ ကျွန်တော်တို့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များသည် လွှတ်တော်ပြင်ပ တွင် ဥက္ကဋ္ဌကြီးထံတာဝန်ခံပြီး ကိုယ်စားပြုခြင်း၊ စောင့်ကြည့်ခြင်း၊ အပြန်အလှန်ထိန်းညှိ ခြင်းဆိုသည့် တာဝန်ကြီး(၃)ရပ်ကို ဆောင်ရွက်ရာတွင် နိုင်ငံတော်အစိုးရမှ ချပေးသည့် လုပ်ငန်းများ ပြီးစီးမှု ရှိ/ မရှိ၊ ဘတ်ဂျက်လေလွင့်မှုများ ရှိ/ မရှိ၊ စံချိန်စံညွှန်း ပြည့်မီခြင်း

ရှိ / မရှိဆိုသည့် စောင့်ကြည့်ခြင်းလုပ်ငန်းများကို မိမိတို့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များက တာဝန်ကျေပွန်စွာ ထမ်းရွက်လျက်ရှိပါတယ်။

သို့သော် အထက်ကချပေးသည့် စည်းကမ်းစာအုပ်နှင့် မြေပြင်တွင် အမှန်တကယ် လွန်စွာကွာဟနေသည်ကိုတွေ့ရပါတယ်။မြေပြင်ရဲ့အမှန်တကယ်အနေအထားကို လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များသာ အသိဆုံးဖြစ်ပါတယ်။

နိဂုံးချုပ်အနေဖြင့် ဖက်ဒရယ် ဒီမိုကရေစီစနစ်ကိုချီတက်ရာတွင် ဗဟိုချုပ်ကိုင်မှုစနစ် (Centralization)ကို ဖြေလျော့ပြီး (Decentralization)အဖြစ် ကူးပြောင်းချိန်တန်ပြီလို့ ယူဆမိ ပါတယ်။

ဒါကြောင့် ဖယ်ခုံမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)မှ ဒေါ်မေရီနျို၏အဆိုကို လေးလေး နက်နက်ထောက်ခံကြောင်း ဆွေးနွေးရင်း နိဂုံးချုပ်အပ်ပါတယ်။ အားလုံးကိုကျေးဇူးတင်ပါ တယ်။

ဥက္ကဋ္ဌ။ ဆက်လက်ပြီး မိုးမိတ်မြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)မှ ဒေါ်ရီရီဝင်းက အဆိုကို ဆွေးနွေးဖို့ ဖြစ်ပါတယ်။

ဒေါ်ရီရီဝင်း၊ မိုးမိတ်မြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)။ လေးစားရပါသော ရှမ်းပြည်နယ် လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့်တကွ ရှမ်းပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ဝန်ကြီးများ၊ လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များအားလုံး၊ တက်ရောက်လေ့လာသူဧည့်သည်တော်များအားလုံးကို မင်္ဂလာ ပါလို့ နှုတ်ခွန်းဆက်သ ဂါရဝပြုအပ်ပါတယ်ရှင်။ ကျွန်မကတော့ မိုးမိတ်ခရိုင်၊ မိုးမိတ်မြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)မှ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဒေါ်ရီရီဝင်းဖြစ်ပါတယ်ရှင်။ ကျွန်မအနေနဲ့ ဒုတိယအကြိမ် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်(၁၃)ကြိမ်မြောက် ပုံမှန်အစည်းအဝေး (ဒုတိယနေ့)၌ ဒေါ်မေရီနျို၊ ဖယ်ခုံမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)၏ အဆိုနှင့် ပတ်သက်ပြီး ဆွေးနွေးသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

လေးစားရပါသော ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးရှင်။ ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်း များ လုပ်ဆောင်တိုင်း၊ လုပ်ဆောင်တိုင်း အချို့လုပ်ငန်းများကို လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် များအနေဖြင့် ဌာနမှအသိပေးလျှင် သိရှိကြပေမဲ့ ဌာနမှ အသိမပေးလျှင် မသိရှိနိုင်ကြပါ။

ဌာနမှအသိပေး၍ သိရှိခဲ့ပါက အရည်အသွေးပြည့်မီအောင် စိစစ်ရေးနှင့် ဘဏ္ဍာရန်ပုံငွေများ အလေအလွင့်မရှိစေရေးတို့ကို လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များအနေဖြင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက် နိုင်ကြပါလိမ့်မည်။

အကယ်၍ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ မသိရှိခဲ့ပါက ဌာနနှင့်ကုမ္ပဏီများအနေဖြင့် မသမာသောနည်းနှင့် အဂတိလိုက်စားသည့် အခြေအနေများဖြစ်ခဲ့ပြီး နောင်တွင်လည်းဖြစ် လာနိုင်ကြောင်း လေ့လာတွေ့ရှိရပါတယ်။

လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များရှင်။ ကျွန်မ၏ဒေသ မိုးမိတ် မြို့နယ်တွင်ဖြစ်ခဲ့သော ဖြစ်စဉ်တစ်ခုကိုကိုးကား၍ တင်ပြဆွေးနွေးသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ မြို့နယ်ဆရာဝန်ကြီး ဒေါက်တာစိုးညီညီက တစ်ရက်တွင် အရည်အသွေးမပြည့်သည့် ကျေးလက်ကျန်းမာရေးဌာန အဆောက်အဦနှင့် ပတ်သက်ပြီး ကူညီဆောင်ရွက်ပေးရန် ပြောကြားလာခဲ့ပါတယ်။ လွယ်ယားအုပ်စု၏ ကျန်းမာရေးဌာနအဆောက်အဦဖြစ်ပြီးလျှင် လွယ်ယားကျေးရွာအုပ်စုသည် မိုးမိတ်မြို့နှင့် (၃၉)မိုင်ကွာဝေးကာ ပင်လယ်ရေမျက်နှာပြင် အထက် ပေ၂၅၀၀ခန့် အမြင့်တွင် တည်ရှိပါတယ်။

လွယ်ယားအုပ်စုတွင် လွယ်ယားရွာတုန်ဟုန်းခမ်းရွာ၊ မန်ခမ်းရွာ၊ မန်ကြိန်းရွာစသည့် ရွာတို့ပါဝင်ပြီး လူဦးရေမှာ ၁၀၀၀ ဦးခန့်ရှိရာ ကချင်တိုင်းရင်းသားများ နေထိုင်ကြပါတယ်။

လွယ်ယားကျေးရွာအုပ်စု၏ ကျန်းမာရေးဌာန အဆောက်အဦဆောက်လုပ်ခွင့်ကို ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် ပြည်ထောင်စုအစိုးရ၏ ရန်ပုံငွေ ငွေလုံးငွေရင်းဖြင့် ကျပ်သန်း (၆၂)သန်းရရှိခဲ့ပါတယ်။ တင်ဒါအောင်မြင်သည့် ကုမ္ပဏီမှာ ဂလက်စီစတား (လားရှိုး) ဖြစ်ပါတယ်။ အဆောက်အဦဖြစ်မြောက်ရေးအတွက် လွယ်ယားကျေးရွာအုပ်စု အုပ်ချုပ်ရေး မှူးအပါအဝင် ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းနှင့် ဖွဲ့စည်းပေးကာ ကုမ္ပဏီက (၃.၁.၂၀၁၇)ရက်နေ့တွင် လုပ်ငန်းစတင် အကောင်အထည်ဖော်ခဲ့ပါတယ်။

သို့သော် အခက်အခဲအမျိုးမျိုးကြောင့် လုပ်ငန်းသည် ဘဏ္ဍာရေးနှစ် ကုန်ဆုံးသော် လည်း မပြီးစီးနိုင်ခဲ့ပါဘူးရှင်။ ဆိုးဝါးလှတာကတော့ အရည်အသွေးမမီ၊ စံချိန်စံညွှန်းနှင့် မကိုက်ညီသည့် ထိုအဆောက်အဦကို ဆောက်လုပ်သည့်ကုမ္ပဏီအား အရည်အသွေးပြည့်မီ

အောင် လိုအပ်ချက်များ ပြန်လည်လုပ်ဆောင်ပေးရန် တွန်းအားမပေးတာပါပဲ။ မြို့နယ် တည်ဆောက်ရေးကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌက မြို့နယ်ဆရာဝန်ကြီးကို နောက်ဆုံးကျန်ရှိသည့် ငွေ ၂၅% ထုတ်နိုင်ရေး လက်မှတ်ထိုးခိုင်းသည့် ဖိအားပေးမှုဖြစ်ပါတယ်။

ကုမ္ပဏီကို စံချိန်စံညွှန်းနှင့်အညီ အရည်အသွေးပြည့်မီရေး ပြန်လည်ပြုလုပ်ရမည့် နေရာများကို ပြန်လည်ပြုပြင်ပေးရန်နှင့် လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်ပြီးစီးမှု အခြေအနေမှတ်တမ်း ဓာတ်ပုံနှင့်တကွ ကျေးလက်ကျန်းမာရေးအဆောက်အဦ ဖြစ်မြောက်ရေးကော်မတီ၏ သဘောထား ပါမှသာ ကျန်ငွေထုတ်ယူသင့်ပါကြောင်း ဆွေးနွေးတိုက်တွန်းခဲ့ရပါတယ်။

လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးရှင်။ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များသည် ပြည်သူ့ကို ကိုယ်စားပြု ကာ မှန်ကန်စွာရပ်တည်ပြီး ပြည်သူ့အကျိုးရှိရန် ရည်ရွယ်၍ ဆောင်ရွက်နေကြသူများသာ ဖြစ်ပါတယ်။ ကုမ္ပဏီနှင့်ဌာနအကြား မရိုးသားမှုများ မဖြစ်ပေါ်လာစေရေးအတွက် လုပ်ငန်း အဆင့်ဆင့်ကို သိရှိရန်လိုအပ်ပါတယ်။ Q.C စစ်မည်ဆိုပါကလည်း သက်ဆိုင်ရာဌာနများက အကြောင်းကြားရန်လိုအပ်ပါတယ်။ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်နေမှုအခြေအနေကို ကြည့်ရှုကာ သတိပေးခြင်းနှင့် လိုက်နာဆောင်ရွက်သင့်သည့်အချက်များကိုလည်း လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် များထံ ပေးပို့အကြောင်းကြားရန် လိုအပ်ပါတယ်။

သက်ဆိုင်ရာဌာနများအနေဖြင့် Q.C စစ်ပြီးလျှင် ပြီးစီးမှုအခြေအနေကို ကြည့်ရှုသုံးသပ် ကာ သက်ဆိုင်ရာဌာနမှ ထောက်ခံချက်ပေးခြင်း၊ မြို့နယ်တည်ဆောက်ရေးကော်မတီအဖွဲ့နှင့် အဆင့်ဆင့်သော တည်ဆောက်ရေးကော်မတီအဖွဲ့တို့မှ ထပ်ဆင့်ထောက်ခံခြင်းတို့ဖြင့် ကုမ္ပဏီ များကို ငွေထုတ်စေခြင်းစသည့် လုပ်ငန်းစဉ်အဆင့်ဆင့် လုပ်ဆောင်ကြရပါတယ်။ ဤတွင် မလွန်ဆန်နိုင်သည့် အကြောင်းအရာများကြောင့်လည်းကောင်း၊ ငြင်းပယ်၍ မရနိုင်သည့် အကြောင်းတရားများကြောင့်လည်းကောင်း အချို့ဌာနများက လက်မှတ်ထိုးပေးလိုက်ရသည့် ဖြစ်စဉ်များရှိနေသည်မှာ အမှန်ပင်ဖြစ်ပါတယ်။

၎င်းဖြစ်စဉ်နည်းတူ ဆင်တူဖြစ်စဉ်များ ကျွန်မတို့၏ ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်းရှိ မြို့နယ် အသီးသီးတို့၌ ဖြစ်ပေါ်မှုမရှိစေရေးနှင့် ထိန်းကျောင်းသင့်သည်ဟု ရည်ရွယ်လျက် ဒေါ်မေရီနို့၊ ဖယ်ခုံမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)၏ “နှစ်စဉ်ဘဏ္ဍာရေးနှစ်အတွင်း ပြည်ထောင်စု၊ ပြည်နယ်

ဘဏ္ဍာရန်ပုံငွေတို့ဖြင့် ဌာနအသီးသီးမှ ဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်ရာတွင် လုပ်ငန်း ပြီးစီးမှုအလိုက် အရစ်ကျငွေတောင်းခံသည့်အခါတိုင်း ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရမှ ဖွဲ့စည်းထား သော လုပ်ငန်းအရည်အသွေးစစ်ဆေးရေးအဖွဲ့နှင့် လုပ်ငန်းပြီးစီးမှုစစ်ဆေးရေးအဖွဲ့တို့၏ ထောက်ခံချက်အပြင် သက်ဆိုင်ရာ ဒေသခံလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၏ သဘောထား မှတ်ချက်ပါမှသာ လက်ခံဆောင်ရွက်ပေးရန်အတွက် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအား တိုက်တွန်း ကြောင်း” အဆိုအား အကြံပြုထောက်ခံဆွေးနွေးပါတယ်။ အားလုံးကို ကျေးဇူးတင်ပါတယ် ရှင်။

ဥက္ကဋ္ဌ။ ဆက်လက်ပြီး မဘိမ်းမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ဦးမင်းမင်းသိန်း က အဆိုကို ဆွေးနွေးဖို့ ဖြစ်ပါတယ်။

ဦးမင်းမင်းသိန်း၊ မိုးမိတ်မြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)။ လေးစားရပါသော လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးခင်ဗျား။ ကျွန်တော်တို့ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များဟာ ဥပဒေပြုခြင်း၊ စောင့်ကြည့်ထိန်းညှိခြင်း၊ ကိုယ်စားပြုခြင်းဆိုတဲ့ တာဝန်တွေကို ဆောင်ရွက်ရတာ ဖြစ်ပါ တယ်။ ကိုယ်စားပြုခြင်းတာဝန်ဖြစ်တဲ့ ပြည်သူလူထုရဲ့ လိုအပ်ချက်တွေကို သက်ဆိုင်ရာဌာန များနှင့်ပေါင်းစပ်ဆောင်ရွက်ညှိနှိုင်းပြီး ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများကို လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက် ပေးရတာဖြစ်ပါတယ်။ အဲ့သလိုဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများကို လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်ရာတွင် လုပ်ငန်းအရည်အသွေးပြည့်မီအောင်၊ ပြည်သူ့ဘဏ္ဍာများအလေအလွင့်မရှိအောင် စောင့်ကြည့် ထိန်းညှိခြင်း တာဝန်ဖြင့်လည်း လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်ပေးရတာဖြစ်ပါတယ်။

လေးစားရပါသော လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးခင်ဗျား။ ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်းရှိ မြို့နယ်တစ်ခု အတွင်းဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည့် အကြောင်းအရာတစ်ခုအား ဥပမာထားပြီး တင်ပြဆွေးနွေးသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။မိမိအရှေ့တွင် ဆွေးနွေးသွားသည့်ကိုယ်စားလှယ်ကြီးများ၏ ဥပမာအကြောင်းအရာ များ တူညီနေတာကိုတွေ့ရှိခဲ့ရပြီး ကျွန်တော်ကတော့ မတူညီသည့် အကြောင်းအရာများကို ဆွေးနွေးသွားမှာဖြစ်ပါတယ်။

မြို့နယ်တစ်ခု၏ ဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများဖြစ်သည့် ကျန်းမာရေးဌာနခွဲတစ်ခု၏ အဆောက်အဦဆောက်လုပ်ရာတွင် မြို့နယ်၏အခြေအနေအရ ဖွံ့ဖြိုးမှုအားနည်းခြင်းကြောင့်

မြို့နယ်ကိုတာဝန်ယူဆောင်ရွက်လုပ်ခဲ့သောကုမ္ပဏီအား လုပ်ငန်းပြီးစီးစစ်ဆေးမှုကို သက်ဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများမှစစ်ဆေးခြင်းမပြုဘဲ၊ လုပ်ငန်းပြီးစီးကြောင်း မြို့နယ်ဆရာဝန်ကြီးမှသာ လက်မှတ်ထိုးပေးခဲ့ပါတယ်။ ဆရာဝန်ကြီးမှလည်း မလွဲသာမရှောင်သာသော အကြောင်းများ ကြောင့် ထိုးပေးခဲ့ရသည်ဟု လေ့လာတွေ့ရှိခဲ့ရပါတယ်။ ၎င်းအဆောက်အဦအား တာဝန်ရှိသူ များ သွားရောက်စစ်ဆေးသည့်အခါ အရည်အသွေးမပြည့်မီဘဲ ပြီးစီးခြင်းမရှိတာကို တွေ့ရှိရ၍ ဥပဒေအရ ဆောင်ရွက်ရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ထိုသို့ ဆောင်ရွက်ရာတွင် ကုမ္ပဏီအနေဖြင့် ဒေသခံ များအတွက် အခက်အခဲမဖြစ်ပေါ်သော်လည်း ဆရာဝန်အား အရေးယူလျှင် မြို့နယ်တွင် ဆရာဝန်ဆုံးရှုံးရပြီး အသစ်ဆရာဝန်တစ်ယောက်ရောက်ဖို့မှာ ခက်ခဲလှပါတယ်။ ဖွံ့ဖြိုးမှု အားနည်းနေသော မြို့နယ်များမှာ ကျန်းမာရေးအခက်အခဲများ၊ မလိုလားအပ်သော ပြဿနာ များဖြစ်ပေါ်လာနိုင်သည့်အတွက် ဒေသခံများမှ မိမိတို့ထည့်ဝင်ငွေများဖြင့် အရည်အသွေး ပြည့်မီအောင် ဆောင်ရွက်ခဲ့ရတာတွေကို လေ့လာတွေ့ရှိခဲ့ရပါတယ်။ ဒါကြောင့် မလိုလား အပ်သော ကျန်းမာရေးပြဿနာများ၊ ဒေသအတွက်လိုအပ်ချက်များ၊ အခက်အခဲအခြေအနေ များမဖြစ်ပေါ်လာစေရန် လိုအပ်သောကြောင့် ဒေသခံပြည်သူများမှာ ၎င်းအဆောက်အဦအား အရည်အသွေးပြည့်မီစေရန်၊ ပြည့်စုံစေရန် မိမိတို့၏ထည့်ဝင်ငွေများဖြင့် လုပ်ငန်းပြီးစီးအောင် ဆောင်ရွက်ရသည့် သာဓကများလည်းရှိပါတယ်။

သို့ပါသောကြောင့် အလားတူဖြစ်ရပ်များ နောင်အခါမဖြစ်ပေါ်စေရေး၊ ပြည်သူ့ဘဏ္ဍာ များအလေအလွင့်မရှိအောင်ဆောင်ရွက်ရေးတို့အတွက် ဒေါ်မေရီနျို၊ ဖယ်ခုံမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ် အမှတ်(၁)မှ တင်သွင်းသော “နှစ်စဉ်ဘဏ္ဍာရေးနှစ်အတွင်း ပြည်ထောင်စု၊ ပြည်နယ်ရန်ပုံငွေ တို့ဖြင့် ဌာနအသီးသီးမှ ဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်ရာတွင် လုပ်ငန်းပြီးစီးမှုအလိုက် အရစ်ကျငွေတောင်းခံသည့်အခါတိုင်း ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရမှ ဖွဲ့စည်းထားသော လုပ်ငန်း အရည်အသွေး စစ်ဆေးရေးအဖွဲ့နှင့် လုပ်ငန်းပြီးစီးမှု စစ်ဆေးရေးအဖွဲ့တို့၏ ထောက်ခံချက် အပြင် သက်ဆိုင်ရာ ဒေသခံလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၏ သဘောထားမှတ်ချက်ပါမှသာ လက်ခံဆောင်ရွက်ပေးရန်အတွက် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအား တိုက်တွန်းကြောင်း” အဆိုကို အကြံပြုဆွေးနွေးတင်ပြရင်း နိဂုံးချုပ်အပ်ပါတယ်။ အားလုံးကို ကျေးဇူးတင်ပါတယ်။

ဥက္ကဋ္ဌ။ ဆက်လက်ပြီး ကလောမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ဦးသန်းထိုက် က အဆိုကို ဆွေးနွေးဖို့ ဖြစ်ပါတယ်။

ဦးသန်းထိုက် ကလောမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)။ အားလုံးမင်္ဂလာပါ။ ဒေါ်မေရီနို့၊ ဖယ်ခုံမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)မှ တင်သွင်းသော “နှစ်စဉ်ဘဏ္ဍာရေးနှစ်အတွင်း ပြည်ထောင်စု၊ ပြည်နယ်ရန်ပုံငွေတို့ဖြင့် ဌာနအသီးသီးမှ ဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက် ရာတွင် လုပ်ငန်းပြီးစီးမှုအလိုက် အရစ်ကျငွေတောင်းခံသည့်အခါတိုင်း ရှမ်းပြည်နယ် အစိုးရမှ ဖွဲ့စည်းထားသော လုပ်ငန်းအရည်အသွေး စစ်ဆေးရေးအဖွဲ့နှင့် လုပ်ငန်းပြီးစီးမှု စစ်ဆေးရေး အဖွဲ့တို့၏ ထောက်ခံချက်အပြင် သက်ဆိုင်ရာ ဒေသခံလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၏ သဘောထားမှတ်ချက်ပါမှသာ လက်ခံဆောင်ရွက်ပေးရန်အတွက် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအား တိုက်တွန်းကြောင်း”အဆိုကို မိမိအနေဖြင့် အဆိုပါစကားလုံးအနေအထားအရ အကြံပြု သုံးသပ်ဆွေးနွေးသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

ဥပဒေပြုရေးမဏ္ဍိုင်၊ အုပ်ချုပ်ရေးမဏ္ဍိုင်၊ တရားစီရင်ရေးမဏ္ဍိုင်ရှိသည့်အနက် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များသည် လွှတ်တော်ကို တာဝန်ခံရသလို သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးချုပ် များမှာလည်း နိုင်ငံတော်သမ္မတကို တာဝန်ခံရပါတယ်။ ယနေ့တင်သွင်းသည့်အဆိုတွင်လည်း ရှေ့တွင်ကိုယ်စားလှယ်များ ရှင်းပြသွားသည့်အတိုင်း မြေပြင်အနေအထားနှင့် သက်ဆိုင်ရာ ပြည်နယ်အစိုးရမှ သိရှိသည့်အနေအထားများမှာ အင်မတန်မှ ကွဲပြားနေသည်ကိုလည်း ဆွေးနွေးသွားသည့်အချက်များမှ သိရှိနိုင်ပါတယ်။ ဥပမာတင်ဒါခေါ်ယူသည့်ပွဲများကို လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များအား ဖိတ်ကြားသည့်အခါတွင် သက်ဆိုင်ရာတင်ဒါမှာ ပါဝင်သည့် ဝန်ကြီး များမှ ကုမ္ပဏီများသည် တင်ဒါအောင်မြင်ပါက လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များထံ BP, BQ ဒီဇိုင်းများကို ပေးရမည်ဟု လမ်းညွှန်ထားသော်လည်း လိုက်နာမှုမရှိသည်မှာ သိသာပေါ်လွင် နေပြီးဖြစ်ပါတယ်။ ထိုနည်းတူပင် သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးလက်အောက်ရှိ ဌာနဆိုင်ရာများသည် လည်း ပူးပေါင်းပါဝင်မှုအားနည်းနေသည်ကို တွေ့ရှိရပါတယ်။ တင်ဒါအောင်သည့် ကုမ္ပဏီ တစ်ခုသည် သက်ဆိုင်ရာမြို့နယ်တွင် လုပ်ငန်းလည်ပတ်မည်ဆိုပါက သက်ဆိုင်ရာ အဓိက တာဝန်ရှိတဲ့ မြို့နယ်အခြေခံပုဂ္ဂိုလ်များ အသိဆုံးဖြစ်ပါတယ်။ ကုမ္ပဏီများမှာလည်း ဝန်ကြီး၏

လမ်းညွှန်ချက်အတိုင်း လိုက်နာရမည်ကိုသိရှိသော်လည်း လိုက်နာခြင်းမရှိပါဘူး။ မိမိတို့ လွှတ်တော်မှ မေးခွန်းများမေးမြန်းတိုင်း လူမှုရေးဝန်ကြီးဒေါက်တာမျိုးထွန်း ဖြေကြားသွားသည့်အတိုင်း လာမည့်ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် တင်ဒါကုမ္ပဏီများကို လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များထံ စာချုပ်မိတ္တူပေးပို့မည်ဟု ပြောကြားခြင်းများလည်းရှိပါတယ်။ သက်ဆိုင်ရာ မြို့နယ်တာဝန်ရှိပုဂ္ဂိုလ်များမှ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များထံ လာရောက်ပေးပို့ရမည်ဟု မိမိတို့အနေ ဖြင့်နားလည်ထားပါတယ်။ တင်ဒါအောင်ကုမ္ပဏီများ မိမိတို့မြို့နယ်အတွင်း ရောက်ရှိလာပြီးမှ မည်သူ့ကိုပေးရမှန်းမသိဖြစ်ရပါတယ်။ သက်ဆိုင်ရာ မြို့နယ်တာဝန်ရှိပုဂ္ဂိုလ်များမှ တင်ဒါ ကုမ္ပဏီများကို တိကျသည့်လမ်းညွှန်မှုပေးရန် မိမိအနေဖြင့် အကြံပြုလိုပါတယ်။ နိုင်ငံတော်သမ္မတရုံးမှ (၁/၂၀၁၇) ညွှန်ကြားချက်အတိုင်းကြည့်မည်ဆိုပါက လိုက်နာရမည့် တင်ဒါလုပ်ထုံး လုပ်နည်းများ၊ ကန်ထရိုက်စနစ်ဖြင့် လုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်ရာတွင် ကျင့်သုံးရမည့်လုပ်ငန်း လမ်းညွှန်ချက်များ၊ ရင်းနှီးမြုပ်နှံမှုလုပ်ငန်းများနှင့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်း ခွင့်ပြုရာတွင် တင်ဒါစည်းကမ်းချက်များကို ကြည့်မည်ဆိုပါက အစိုးရအဖွဲ့မှ တာဝန်ယူ/ တာဝန်ခံဆောင်ရွက်ရမည်ဟု ပါရှိပါတယ်။ ထိုနည်းတူပင် နှစ်စဉ်ဘဏ္ဍာရေးနှစ်အတွင်း လုပ်ငန်းပြီးစီးမှုအလိုက် အရစ်ကျငွေတောင်းခံသည့်အခါမျိုးတွင် အဆိုအတိုင်း လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် သဘောထားမှတ်ချက်ပါမှသာ လက်ခံဆောင်ရွက်ပေးရမည့် အပိုင်းကို ပြန်စဉ်းစားကြည့်မည်ဆိုပါက တာဝန်ယူ/ တာဝန်ခံမှုကြားတွင် သက်ရောက်သွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ သမ္မတရုံး ညွှန်ကြားချက်များတွင်လည်း ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့မှ ဌာနမှတာဝန်ရှိသည့် ကိုယ်စားလှယ်များနှင့်သာ ကော်မတီတွင် ထည့်သွင်းရေးဆွဲရမည်ဟု လုပ်ထုံးလုပ်နည်းတွင် ပါရှိပြီးဖြစ်ပါတယ်။ ငွေအပ်သူနှင့် ငွေလက်ခံသည့် အပိုင်းတွင်လည်း တာဝန်ယူမှု၊ တာဝန်ခံမှုအပြည့်နဲ့ သွားရမှာဖြစ်ပါတယ်။ စာချုပ်ပါ စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းအတိုင်း ဆောင်ရွက်မှုအားနည်းချက်ကြောင့်သာ အဆင်မပြေမှုများဖြစ်ပေါ်နေခြင်း ဖြစ်ပါတယ်။ လုပ်ငန်းပြီးစီးမှုအလိုက် အရစ်ကျငွေတောင်းခံရာတွင် ၂၅% ပြီးစီးပြီး ၂၅% ထုတ်မည်ဆိုပါက လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်မှ လက်မှတ်ထိုးပါက တာဝန်ယူမှု၊ တာဝန်ခံမှုတွင် ပါဝင်သွားမည်လားဆိုတာကို လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များမှ စဉ်းစားရန်လိုအပ်ပါတယ်။ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များကို သက်ဆိုင်ရာ

အစိုးရအဖွဲ့မှ မေးခွန်းများမေးမြန်းချိန်တိုင်း လုပ်ငန်းနဲ့ပတ်သက်ပြီး လုပ်ငန်းအရည်အသွေး မပြည့်မီပါကအချိန်မရွေးတိုင်ကြားပါ။ ပြည်နယ်တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းစိစစ်ရေးကော်မတီ ကို အချိန်မရွေးခေါ်ယူပါ။ ကျွန်တော်တို့ ကွင်းဆင်းပါ့မယ်။ Third Party နှင့် စာချုပ်ချုပ် သည့်အပိုင်းက တစ်ပိုင်းဖြစ်ပါတယ်။ ရှမ်းပြည်နယ်၏ နယ်မြေကျယ်ဝန်းမှုအရ နယ်မြေ စိုးမိုးမှုအရပါ အဆင်ပြေသည့် အပိုင်းရှိသလို၊ အဆင်မပြေသည့် အပိုင်းများလည်းရှိသည်ကို သက်ဆိုင်ရာ ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ကို သိစေလိုပါတယ်။ ဒါကြောင့် မိမိအနေဖြင့် လုပ်ငန်း ပြီးစီးမှုအလိုက် မဟုတ်ဘဲ လုပ်ငန်းပြီးစီးပြီး နောက်ဆုံးငွေထုတ်သည့်အချိန်တွင် လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်၏ သဘောထားမှတ်ချက်ပါမှသာ လက်ခံဆောင်ရွက်ပေးရန်ဆိုသည့် အသုံးအနှုန်းဖြင့် ပြင်ဆင်ပြီး အဆိုကို ဆက်လက်ပြီးသွားမည်ဆိုပါက အားလုံးအတွက် အဆင်ပြေနိုင်မည်ကို ယုံကြည်မိပါကြောင်းပြောကြားရင်း ဒေါ်မေရီနျို၊ ဖယ်ခုံမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)မှ တင်သွင်းသည့် “နှစ်စဉ် ဘဏ္ဍာရေးနှစ်အတွင်း ပြည်ထောင်စု၊ ပြည်နယ်ရန်ပုံငွေတို့ဖြင့် ဌာနအသီးသီးမှ ဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်ရာတွင် လုပ်ငန်း ပြီးစီးမှုအလိုက် အရစ်ကျငွေတောင်းခံသည့်အခါတိုင်း ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရမှ ဖွဲ့စည်းထား သော လုပ်ငန်းအရည်အသွေးစစ်ဆေးရေးအဖွဲ့နှင့် လုပ်ငန်းပြီးစီးမှုစစ်ဆေးရေးအဖွဲ့တို့၏ ထောက်ခံချက်အပြင် သက်ဆိုင်ရာ ဒေသခံလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၏ သဘောထား မှတ်ချက်ပါမှသာ လက်ခံဆောင်ရွက်ပေးရန်အတွက် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအား တိုက်တွန်း ကြောင်း”အဆိုကို အကြံပြုတိုက်တွန်းရင်း နိဂုံးချုပ်အပ်ပါတယ်။ အားလုံးကို ကျေးဇူးတင် ပါတယ်။

အဆိုနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝင် ဝန်ကြီးမှ ဆွေးနွေးရှင်းလင်းခြင်းနှင့် လွှတ်တော်၏ အဆုံးအဖြတ်ရယူခြင်း။

ဥက္ကဋ္ဌ။ အဆိုကို လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်(၅)ဦးမှ တင်ပြဆွေးနွေးရာမှာ ထောက်ခံဆွေးနွေးခြင်း၊ အကြံပြုဆွေးနွေးခြင်း၊ အကြံပြုသုံးသပ်ခြင်းအပါအဝင် တွေ့ရှိရ

ပါတယ်။ ယခု ၂၀၁၃ ခုနှစ်၊ ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ဆိုင်ရာနည်းဥပဒေ ၁၂၅ နည်းဥပဒေခွဲ (င)အရ သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးက ပြန်လည်ရှင်းလင်းဆွေးနွေးဖို့ဖြစ်ပါတယ်။

ဦးစိုးညွန့်လွင်(ခ)ဦးစိုးကြီး၊ စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီး။ လေးစားအပ်ပါသော လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့်တကွ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များအားလုံးမင်္ဂလာပါ။ ဒေါ်မေရီနျို၊ ဖယ်ခုံမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁) မှ “နှစ်စဉ်ဘဏ္ဍာရေးနှစ်အတွင်း ပြည်ထောင်စု၊ ပြည်နယ် ရန်ပုံငွေတို့ဖြင့် ဌာနအသီးသီးမှ ဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရာတွင် လုပ်ငန်းပြီးစီးမှု အလိုက် အရစ်ကျငွေတောင်းခံသည့်အခါတိုင်း ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရမှ ဖွဲ့စည်းထားသော လုပ်ငန်းအရည်အသွေးစစ်ဆေးရေးအဖွဲ့နှင့် လုပ်ငန်းပြီးစီးမှုစစ်ဆေးရေးအဖွဲ့တို့၏ ထောက်ခံချက်အပြင် သက်ဆိုင်ရာ ဒေသခံလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၏ သဘောထားမှတ်ချက်ပါမှသာ လက်ခံဆောင်ရွက်ပေးရန်အတွက် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအား တိုက်တွန်းကြောင်း” အဆို နှင့် ပတ်သက်ပြီး ကျွန်တော် စီမံကိန်းနှင့်ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီး ဦးစိုးညွန့်လွင်က ပြန်လည်ဖြေကြားသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

သက်ဆိုင်ရာ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်အတွင်း ပြည်ထောင်စု/ ပြည်နယ်ရန်ပုံငွေတို့ဖြင့် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် လုပ်ငန်းများအား ခရိုင်/ မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးမှ ဥက္ကဋ္ဌအဖြစ် တာဝန်ယူသော သက်ဆိုင်ရာ ခရိုင်/ မြို့နယ် တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းစိစစ်ရေးကော်မတီမှ နှစ်ပတ်လျှင် တစ်ကြိမ်၊ Third Party(MES) အဖွဲ့မှ မြို့နယ်အရည်အသွေးစစ်ဆေးရေး ကော်မတီနှင့်အတူ တစ်ပတ်လျှင်တစ်ကြိမ်၊ လုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်စဉ်အတွင်း အရည်အသွေး စံချိန်စံညွှန်းပြည့်မီစေရေးအတွက် အရည်အသွေးစစ်ဆေးရန် အပ်နှံထားသော MICEG အဖွဲ့မှလည်း လုပ်ငန်းများ၏ တိုးတက်မှုမှတ်တမ်းများကို ပုံမှန်စစ်ဆေးလျက်ရှိပါတယ်။

Third Party (MES) အဖွဲ့နှင့် MICEG အဖွဲ့တို့မှ တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းများကို စစ်ဆေးရာတွင် တွေ့ရှိချက်များ၊ အကြံပြုချက်များ၊ လုပ်ငန်းပြီးစီးမှုအခြေအနေများအား ပြည်နယ်တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းစိစစ်ရေးကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌနှင့်အတွင်းရေးမှူးတို့ထံ နှစ်ပတ်လျှင်တစ်ကြိမ် ပေးပို့လျက်ရှိပါတယ်။ ပေးပို့လာသည့်အချက်များအား သက်ဆိုင်ရာ ခရိုင် တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းစိစစ်ရေးကော်မတီအဖွဲ့ဝင်များမှ ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးမှုများ ပြုလုပ်

ကန့်သတ်

၂၁

၍ တွေ့ရှိချက်အစီရင်ခံစာအား တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းစိစစ်ရေးကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌနှင့် အတွင်းရေးမှူးတို့ထံ လစဉ်ပေးပို့လျက်ရှိပါတယ်။ လုပ်ငန်းပြီးစီးမှု ရာခိုင်နှုန်းအလိုက် ငွေထုတ် ယူခွင့်တင်ပြရာတွင် အောက်ပါအချက်များ ပြည့်စုံမှသာလျှင် လုပ်ငန်းပြီးစီးမှုအလိုက် ငွေထုတ် ယူခွင့်ကို ပြည်နယ်အရည်အသွေးစစ်ဆေးရေးကော်မတီမှ ခွင့်ပြုပေးလျက်ရှိပါတယ်-

- (၁) ခရိုင်/ မြို့နယ် အရည်အသွေးစစ်ဆေးရေးကော်မတီ၏ စစ်ဆေးမှုမှတ်တမ်း (Third Party ပူးတွဲ တင်ပြ)၊
- (၂) လုပ်ငန်းနှင့် သက်ဆိုင်သည့် ဌာန(လုပ်ငန်းပိုင်ရှင်)မှ ဌာနတွင် တည်ဆောက် ရေးကြီးကြပ်မှုကော်မတီ ထောက်ခံချက်၊
- (၃) Third Party (သို့မဟုတ်) MICEG ၏ လုပ်ငန်းပြီးစီးမှု ထောက်ခံချက်၊
- (၄) လုပ်ငန်းနှင့် သက်ဆိုင်သည့်ဌာန(လုပ်ငန်းပိုင်ရှင်) အကြီးအကဲသို့ လုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်သူမှ တင်ပြသည့် လုပ်ငန်းပြီးစီးမှုအလိုက် ငွေတောင်းခံလွှာ၊
- (၅) လုပ်ငန်းစာချုပ်မိတ္တူ၊
- (၆) လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှု မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံများဆိုပြီး အချက်(၆)ချက်ပါမှသာလျှင် ပြည်နယ်အရည်အသွေးစစ်ဆေးရေးကော်မတီမှ အရစ်ကျငွေထုတ်ယူခွင့်ပြု ပါတယ်။

လုပ်ငန်းပြီးစီးမှုအလိုက် ငွေထုတ်ယူခွင့်တင်ပြရာတွင် အားသာချက်များရှိသလို အစိုးရ၏ ရုံးလုပ်ထုံးလုပ်နည်းများ၊ အမိန့်ကြော်ငြာစာများနှင့် မကိုက်ညီသည့် အားနည်းချက် များလည်းရှိပါတယ်။ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်၏ သဘောထားမှတ်ချက် ရယူခြင်းကြောင့် အားသာချက်များမှာ နိုင်ငံတော်ဘဏ္ဍာငွေအား အလေအလွင့်မရှိဘဲ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ရာတွင် ပွင့်လင်းမြင်သာမှုရှိစေခြင်း၊ အလေအလွင့်နည်းပါးစေရန် ထိန်းကျောင်း ပေးနိုင်ခြင်း၊ လုပ်ငန်းတည်ဆောက်ရေးကာလအတွင်းဖြစ်၍ လုပ်ငန်းလိုအပ်ချက်များ၊ တွေ့ကြုံရသည့် အခက်အခဲများအား လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်နေစဉ်အတွင်း ညှိနှိုင်းဖြေရှင်းပေးနိုင် ခြင်း၊ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှုများအပေါ်တွင် စံချိန်စံညွှန်းများနှင့်အညီ ဒေသခံအဖွဲ့အစည်းများ

ကန့်သတ်

၂၂

၏ စိစစ်ဆောင်ရွက်မှုများနှင့်အတူ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခြင်းအားဖြင့် လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ခြင်း၏ အကျိုးအား မြင်သာထင်သာရှိစေခြင်းစသည့် အားသာချက်များ ရှိနိုင်မည်ဖြစ်ပါတယ်။

သို့သော်လည်း အားနည်းချက်အနေဖြင့် ငွေထုတ်ယူခွင့်တင်ပြမှုသည် လုပ်ငန်းပြီးစီးမှုအချိန်ကာလနှင့် သက်ဆိုင်ပါတယ်။ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်သူမှ လုပ်ငန်းပြီးစီးမှုအလိုက် ငွေထုတ်ယူခွင့် တင်ပြလာသည့်အချိန်တွင် တာဝန်ဝတ္တရား များပြားလှသော လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်အနေဖြင့် သဘောထားမှတ်ချက်ပေးနိုင်ရေး လုပ်ငန်းခွင်သို့ ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးရမည်ဖြစ်ပါ၍ အချိန်ပေးရန် လိုအပ်ပါတယ်။ လွှတ်တော်တာဝန်များ အားလပ်သည့်အချိန်မှသာလျှင်သွားရောက်စစ်ဆေးခြင်းများ ပြုလုပ်ဆောင်ရွက်သွားနိုင်မည်ဖြစ်ပြီး လွှတ်တော်တာဝန်များ ထမ်းဆောင်နေသည့်အချိန်ဖြစ်ပါက အချိန်နှောင့်နှေးကြန့်ကြာမှုများရှိ လာနိုင်ပါတယ်။ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်၏ မူလလုပ်ငန်းတာဝန်များအပြင် နည်းပညာပိုင်းဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များအပေါ်တွင်သဘောထားမှတ်ချက်ပေးရန်မှာလည်း အခက်အခဲဖြစ်ပေါ်နိုင်ပါတယ်။ သက်ဆိုင်ရာ မြို့နယ်တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းစိစစ်ရေးကော်မတီမှ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ပြီးစီးမှုအတွက် ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးရန် အကြောင်းကြားထားပြီးဖြစ်ပါတယ်။ တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်အစိုးရတွင်လည်း ယင်းကိစ္စနှင့်ပတ်သက်ပြီး နိုင်ငံတော်သမ္မတ အမိန့်ညွှန်ကြားချက်များ ထုတ်ပြန်ထားခြင်းများ မရှိသေးပါဘူး။ တင်ဒါလုပ်ငန်း လုပ်ထုံးလုပ်နည်း (၁/၂၀၁၇)နှင့်လည်း ကိုက်ညီခြင်းမရှိပါဘူး။ တင်ဒါလုပ်ထုံးလုပ်နည်းနှင့် ပတ်သက်ပြီး (SOP) Standard Operating Procedure ပြည်ထောင်စုအစိုးရမှ တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ် တစ်ပြေးညီတည်းဖြစ်စေရန် ရေးဆွဲနေသည့်ကာလဖြစ်ပါတယ်။ အစိုးရလုပ်ငန်းများဖြစ်သည့် Paper Processing နှင့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးသန်းထိုက်တင်ပြသလို တာဝန်ယူမှု တာဝန်ခံမှုများနှင့် အစိုးရဌာနများကလုပ်ဆောင်ခြင်းဖြစ်ပါတယ်။ တာဝန်ယူမှု၊ တာဝန်ခံမှုနှင့် လုပ်ဆောင်နေရသည့် လုပ်ငန်းများတွင် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ ပါဝင်ဆောင်ရွက်လာခြင်းကြောင့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၏ လုပ်ဆောင်သည့် လုပ်ငန်းတာဝန်များ ဖြစ်သော ဥပဒေပြုခြင်း၊ ကိုယ်စားပြုခြင်း၊ စောင့်ကြည့်ခြင်းဆိုသည့် လုပ်ငန်းတာဝန်များ ပျောက်ဆုံးသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဌာနဆိုင်ရာဝန်ထမ်းများ၏ အကျင့်ပျက်ချစားမှု၊ တာဝန်ယူမှု တာဝန်ခံမှု

ကန့်သတ်

မရှိမှုများကို (PE/ DE) ဖြင့် စစ်ဆေးခွင့်ရှိသော်လည်း လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ လက်မှတ် ထိုးထားသောကြောင့် ပြည်သူတစ်ဦးက တိုင်ကြားမည်ဆိုပါက လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် များက အမှုတွဲတွင်ပါဝင်နိုင်သောကြောင့် လွှတ်တော်မှတစ်ဆင့် ရှုပ်ထွေးနိုင်သည့် ပြဿနာ များစွာကို ဖြေရှင်းရမည်ဖြစ်ပါတယ်။ ဒါ့အပြင် ၂၀၀၈ ခုနှစ်၊ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေပါ မဏ္ဍိုင်ကြီး(၃)ရပ်ဖြစ်တဲ့ ဥပဒေပြုရေးမဏ္ဍိုင်၊ တရားစီရင်ရေးမဏ္ဍိုင်၊ အုပ်ချုပ်ရေးမဏ္ဍိုင် အပြန်အလှန် ထိန်းကျောင်းတည့်မတ်ရမှာဖြစ်ပါတယ်။ မဏ္ဍိုင်တစ်ရပ်နှင့် တစ်ရပ်အကြား အပြန်အလှန်ထိန်းကျောင်းရမည့်အစား အပြန်အလှန်ဝင်ရောက်စွက်ဖက်မှုများ မဖြစ်ပေါ်စေ ဖို့လည်း အရေးကြီးပါတယ်။

လေးစားအပ်ပါသော လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များခင်ဗျား။ ထောက်ခံဆွေးနွေးကြသည့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၏ မြေပြင်တွင် လက်ရှိတွေ့ရှိခဲ့ သည့် အခက်အခဲပြဿနာများ၊ အတွေ့အကြုံများကို ပြည်နယ်အစိုးရကို လွှတ်တော်မှ တစ်ဆင့် တင်ပြပေးသည့်အတွက် များစွာကျေးဇူးတင်မိပါတယ်။ မိမိအနေဖြင့် အကြံပြုလို သည်မှာ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ ကွင်းဆင်းတွေ့ရှိချက်များ အရည်အသွေးမပြည့်မီမှု များ၊ အချိန်မီပြီးစီးခြင်းမရှိပါက-

- (၁) လွှတ်တော်တွင် တင်ပြပြီးဆောင်ရွက်ခြင်း။
- (၂) သက်ဆိုင်ရာအစိုးရအဖွဲ့သို့ တိုင်ကြားခြင်းများ ဆောင်ရွက်နိုင်ပါတယ်။ ထိုသို့ တိုင်ကြားရာတွင်လည်း ပြည်နယ်အစိုးရအနေဖြင့် ထိထိရောက်ရောက် အရေးယူပေးရမှာလည်း ပြည်နယ်အစိုးရ၏ တာဝန်ယူမှု၊ တာဝန်ခံမှုလုပ်ငန်း တာဝန်များလည်း ဖြစ်ပါတယ်။

လေးစားအပ်ပါသော လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များခင်ဗျား။ ကျွန်တော့်အနေဖြင့် ဒေါ်မေရီနို၊ ဖယ်ခုံမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)၏ “နှစ်စဉ်ဘဏ္ဍာရေး နှစ်အတွင်း ပြည်ထောင်စု၊ ပြည်နယ် ရန်ပုံငွေတို့ဖြင့် ဌာနအသီးသီးမှ ဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရာတွင် လုပ်ငန်းပြီးစီးမှုအလိုက် အရစ်ကျငွေတောင်းခံသည့်အခါတိုင်း ရှမ်းပြည် နယ်အစိုးရမှ ဖွဲ့စည်းထားသော လုပ်ငန်းအရည်အသွေးစစ်ဆေးရေးအဖွဲ့နှင့် လုပ်ငန်းပြီးစီးမှု

စစ်ဆေးရေးအဖွဲ့တို့၏ ထောက်ခံချက်အပြင် သက်ဆိုင်ရာ ဒေသခံလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် များ၏သဘောထားမှတ်ချက်ပါမှသာ လက်ခံဆောင်ရွက်ပေးရန်အတွက် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရ အား တိုက်တွန်းကြောင်း” အဆိုနှင့်ပတ်သက်ပြီး ကျွန်တော့်အနေဖြင့် ၎င်းအဆိုကို မှတ်တမ်းတင် ထားရှိပေးရန် တင်ပြပါတယ်။ အကယ်၍ (SOP)ရေးဆွဲပြီး ပြည်ထောင်စုအစိုးရကို ပြည်နယ် အစိုးရမှ တင်ပြထည့်သွင်းခွင့်ရရှိပါက နောင်တစ်ချိန်တွင် ဒီမှတ်တမ်းတင် အဆိုကို ပြန်လည် ဆွေးနွေးနိုင်ပါတယ်။ ယခုလက်ရှိအနေဖြင့် မိမိတင်ပြသည့်အတိုင်း မှတ်တမ်းအဖြစ်ထားရှိ ပေးရန် လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးမှတစ်ဆင့် ပြည်နယ်လွှတ်တော်သို့ လေးစားစွာ တိုက်တွန်းအပ် ပါတယ်။

ဥက္ကဋ္ဌ။ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များခင်ဗျား။ သက်ဆိုင်ရာပြည်နယ် အဖွဲ့အစည်းဝင်က ဤအဆိုကို မှတ်တမ်းအဖြစ်သာထားသင့်ကြောင်း ပြန်လည်ရှင်းလင်း ဆွေးနွေးသွားပါတယ်။ ယခု ဒါကြောင့် ၂၀၁၃ ခုနှစ်၊ ရှမ်းပြည်နယ် လွှတ်တော်ဆိုင်ရာ နည်းဥပဒေ ၁၂၅၊ နည်းဥပဒေခွဲ(စ)(ဆ) အရ အဆိုတင်သွင်းသော လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် က နောက်တစ်ကြိမ် ပြန်လည်ဆွေးနွေးနိုင်ပါတယ်။

ဒေါ်မေရီနျို၊ ဖယ်ခုံမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)။ ကျွန်မ အဆိုနှင့်ပတ်သက်ပြီး ဝိုင်းဝန်းဆွေးနွေးပေးကြသော ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝင်ဝန်ကြီးနှင့် လွှတ်တော်ကိုယ်စား လှယ်များအားလုံး ကျေးဇူးတင်ပါတယ်လို့ ဦးစွာနှုတ်ခွန်းဆက်သပြောကြားအပ်ပါတယ်။ ကျွန်မအနေဖြင့် ဒီအဆိုတင်သွင်းခြင်း၏ ရည်ရွယ်ချက်ကို အားလုံးသိရှိပြီးဖြစ်ပါတယ်။ ယနေ့ ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်အစည်းအဝေးခန်းမအတွင်းသို့ ရောက်ရှိကြသော လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များသည် ဒေသခံပြည်သူများက ယုံကြည်အားကိုးရွေးချယ်တင်မြှောက်သော ကိုယ်စားလှယ်ကြီးများ ဖြစ်ပါတယ်။ အထူးသဖြင့် ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ သည် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များထက် ပြည်သူလူထုများနှင့် ပိုမိုရင်းနှီး ဆက်ဆံရတာ ဖြစ်ပါတယ်။ မိမိတို့ရပ်ရွာရှိ ဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများ လိုအပ်လျှင်သော်လည်း ကောင်း၊ အရည်အသွေးမပြည့်မီသော်လည်းကောင်း၊ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်ထံ သို့ ပထမဦးဆုံးတွေ့ဆုံပြီး တိုင်ပင်ခြင်း၊ တိုင်ကြားခြင်းများပြုလုပ်ကြပါတယ်။ လွှတ်တော်

ကန့်သတ်

၂၅

ကိုယ်စားလှယ် သက်တမ်းသည်လည်း (၃)နှစ်ကျော်ရှိပြီဖြစ်ပြီး ဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းနှင့် ပတ်သက်ပြီး ပြန်ကြည့်မည်ဆိုပါက အချို့အရည်အသွေးစစ်ဆေးရေးအဖွဲ့နှင့် လုပ်ငန်း စစ်ဆေးရေးအဖွဲ့များသည် လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်သည့်နေရာသို့ ရောက်ရှိခြင်းမရှိသည်ကို တွေ့ရှိရပါတယ်။ အချို့လုပ်ငန်းများသည်လည်း ပြီးစီးမှုမရှိဘဲ(၁၀၀)ရာခိုင်နှုန်းအပြီး ငွေထုတ် ပြီးသည်ကို တွေ့ရှိရပါတယ်။

ဤအဆိုတင်သွင်းရခြင်းမှာ ဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများသတ်မှတ်အရည်အသွေး ပြည့်မီစွာ ပြီးစီးရေးနှင့် အဂတိကင်းစင်ရေးကို ရည်ရွယ်သည့်အတွက် လွှတ်တော်၏ အဆုံးအဖြတ်ကို ခံယူပါမယ်ရှင်။ အားလုံးကို ကျေးဇူးတင်ပါတယ်။

ဥက္ကဋ္ဌ။ အဆိုတင်သွင်းသော လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်က ၎င်းရဲ့ အဆိုကို လွှတ်တော်ရဲ့ ဆန္ဒခံယူပြီး အတည်ပြုပေးနိုင်ဖို့အတွက် တင်ပြလာပါတယ်။ ယခု အဆိုနဲ့ စပ်လျဉ်းပြီး လွှတ်တော်ရဲ့အဆုံးအဖြတ် ရယူမှာဖြစ်ပါတယ်။ ၂၀၁၃ ခုနှစ်၊ ရှမ်းပြည်နယ် လွှတ်တော်ဆိုင်ရာ နည်းဥပဒေ ၃၇၊ နည်းဥပဒေခွဲ (က)အရ အစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက်၍ ဆန္ဒမဲပေးသည့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၏ များရာဆန္ဒမဲဖြင့် ဆုံးဖြတ်ရမှာဖြစ် ပါတယ်။ ဒီနေရာမှာ ဆန္ဒမဲပေးဖို့အတွက် စက်ခလုတ်ကို အသုံးပြုပြီး လျှို့ဝှက်မဲပေးစနစ်ကို ကျင့်သုံး သွားမှာဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်တော့်အနေနဲ့ ဆန္ဒမဲပေးနိုင်ကြပါပြီလို့ ကြေညာမှသာ စက်ခလုတ် ကို စတင်အသုံးပြုဖို့ သတိပြုစေလိုပါတယ်။ ဖယ်ခုံမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)မှ ဒေါ်မေရီချို တင်သွင်းသောအဆိုကို အတည်ပြုရန် သဘောတူပါက ထောက်ခံဆန္ဒမဲပေး၍ အဆိုကို အတည်ပြုရန် သဘောမတူပါက ကန့်ကွက်ဆန္ဒမဲပေးရန် ဖြစ်ပါတယ်။ ထောက်ခံမဲ များပါက အဆိုသည် အတည်ဖြစ်ပြီး ကန့်ကွက်မဲများပါကအဆိုသည် ပြည်နယ်အဖွဲ့အစည်းဝင် မှတ်ချက်ပြုသည့်အတိုင်း မှတ်တမ်းတင်မှာ ဖြစ်ပါတယ်။

ယခုဆန္ဒမဲပေးနိုင်ကြပါပြီ။ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များခင်ဗျား။ ထောက်ခံမဲ (၅၇)မဲ၊ ကြားနေမဲ(၂)မဲ၊ ကန့်ကွက်မဲ (၅၁)မဲ၊ မဲမပေးတာမရှိဖြစ်ပါတယ်။ ထောက်ခံဆန္ဒမဲ များသည့်အတွက် အဆိုသည် အတည်ဖြစ်ကြောင်း ကြေညာပါတယ်။

ကန့်သတ်

ကန့်သတ်
၂၆

ကန့်သတ်